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Met dank aan diverse leden voor de foto’s die in dit Buiten-
blad zijn geplaatst.
Meer foto’s zie je door op deze link te klikken.

Bijdragen aan het 
Buitenblad zijn van harte 
welkom. Graag in een Word 
bestand aanleveren. 
Deadline september 2023. 
Mail deze naar: 
aartr006@planet.nl.
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Zomerstorm Poly
Foto’s

Wat persoonlijke herinneringen…..

Zaterdagmorgen 3 juni opende ik mijn mailbox en 
zag het overlijdensbericht van Jan Grimbergen. Jan 
blijkt al op 24 mei overleden te zijn en op vrijdag 
2 juni gecremeerd. Door een reis “met omwegen” 
kwam de kennisgeving te laat bij de bestuursleden 
van onze vereniging aan.
Voor veel leden zal Jan een onbekende zijn, maar 
leden, die al een tijdje meelopen, zullen zich Jan nog 
wel herinneren.

Afgezien van onze Belgische roots – Jan zijn voorou-
ders komen uit Grimbergen (ten noorden van Brus-
sel) en de mijne uit Aartrijke (ten zuiden van Brugge) 
hadden Jan en ik weinig gemeenschappelijks. Nou ja, 
het knotten van bomen dan. Jan kreeg dan ook snel 
een bijzondere bijnaam, namelijk die van “de zager“. 
Was ook wel handig, want er liep op een gegeven 
moment nog een andere Jan rond. Die kreeg de naam 
Jan de tolk.
Met handgereedschap wist Jan na een dag werken een 
behoorlijke productie neer te leggen. Het opruimen 

Jan
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https://www.icloud.com/sharedalbum/#B0O5Uzl7VrtxB43
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van snoeihout had duidelijk niet zijn voorkeur. Wee 
ook degene, die net als hij een bepaalde wilg op het 
oog had. In vroeger tijden gebeurde het nogal eens, 
dat bij aankomst op de werkplek er een soort wedloop 
ontstond om bij een fraai werkexemplaar te komen. 
Jan is ook de knotter geweest, die met ladder en al in 
de sloot stond om bij moeilijk bereikbare plekken te 
geraken.
Verwonderingswaardig waren ook zijn mengsels in 
de schaftkeet gefabriceerd. Restjes sap, uit karton, 
werden met koffie en/of chocolademelk gemengd en 
volgens Jan nog zeer de moeite waard. Zuinigheid kon 
hem niet ontzegd worden. Trouwens, over schaftkeet 
gesproken: af en toe moest er vanwege het slechte 
weer geschuild worden en dan wist hij een en ander 
feilloos te linken met een dag uit een ver verleden. Als 
hij uitgedaagd werd te verhalen wat voor weer het was 
op 13 november 1963, memoreerde hij na enig gefrons 
en gemurmel de weersomstandigheden op die dag. Ik 
weet niet of iemand in die keet dat ooit geverifieerd 
heeft. Overigens kun je nu googlen dat het op die 
dag niet zo zonnig was en half tot zwaar bewolkt met 
matige wind.
Jan is ook meerdere jaren mee geweest naar de Ar-

deche. Familie van Dries, onze voorzitter, had daar 
voldoende te zagen. Een kolfje naar zijn hand! Maar 
ook ’s nachts was Jan daar actief en dan bedoel ik niet 
snurken….   Bij het gezamenlijke ontbijt werd Jan 
gemist en men vroeg zich af : “Waar is Jan ?”  Maar 
gelukkig “daar is Jan”. Hij bleek al vele uren in het 
donker gewandeld te hebben.
Jan kwam ook vaak lopend naar de werklocatie. Ik 
herinner me de keer dat we op het betonpad naast de 
Vitenskade stonden en in de verte in het weiland een 
figuur zagen naderen. We zagen al snel dat het Jan 
moest zijn èn dat hij weer omkeerde (sloot!! ), het hele 
eind weer terug liep naar het begin  van de Blinde 
Weg. Geruime tijd later arriveerde hij, maar geen 
onvertogen woord.
Jan was de laatste jaren niet meer actief bezig voor de 
vereniging, maar heeft vele jaren veel werk verzet. Hij 
was inderdaad een bijzondere man….

Hans van Aartrijk
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Afgelopen februari was ik met een 
paar mensen in het Museumbos 
nabij Almere. Vriend en oud-
verenigingslid Ronald Buiting, die 
een aandeel heeft gehad in het tot 
stand komen van dit “buitenmu-
seum” leidde ons in de verschil-
lende onderdelen, die elk 100 bij 
100 meter beslaan, rond. Al met 
al een zeer opmerkelijk geheel en 
het loont de moeite daar eens een 
kijkje te gaan nemen. Handig is in 
ieder geval van tevoren de website 
“museumbos.nl” te bezoeken.
Tijdens die rondleiding wees 
Ronald mij op een esdoorn, die 
er bepaald niet fris meer uitzag. 
Hij vertelde mij, dat de boom 
aangetast was door de roetschors 
schimmel. Een niet ongevaarlijke 
schimmel, omdat deze luchtweg-
klachten en ontstekingen van 
longblaasjes kan veroorzaken.
Daarom in dit Buitenblad aan-
dacht voor de roetschors schim-
mel.

Roetschors ziekte: 
boomziekte in opkomst.
Deze ziekte is een aantasting bij 
voornamelijk esdoorns, veroor-
zaakt door de schimmel Cryp-
tostroma corticale. Eind 19e 
eeuw is de schimmel ontdekt in 
Amerika en vanaf 1940 werd het 
sporadisch aangetroffen in Eu-
ropa. In Nederland is de eerste 
aantasting pas in 2013 ontdekt 

(op haardhout), maar pas her-
kend als roetschorsziekte in 2014. 
Sindsdien is de verspreiding sterk 
toegenomen.

Oorzaken.
Symptomen van roetschors ziekte 
verschijnen vooral in verzwakte of 
dode bomen. Uit DNA-analyse is 
gebleken dat de schimmel latent, 
zonder de boom te schaden, aan-
wezig kan zijn. Tijdens droogte of 
juist na een periode met extreme 
regenval kan de schimmel zich het 
beste ontwikkelen. Bij een maan-
delijkse gemiddelde temperatuur 
boven de 23 graden is het risico 
op verspreiding het grootst en 
worden de meeste sporen gepro-
duceerd. Met het veranderende 
klimaat komen er dan ook steeds 
meer aantastingen door roet-
schors ziekte.
Herkennen van de ziekte.
Bij warmte en grotere vochtbe-
hoefte beginnen de bladeren te 
verwelken en sterft de kroon af; 
later sterft de hele boom af. In het 
hout van een aangetaste boom 
zijn op dwarsdoorsnede groene 
tot bruinachtige verkleuringen te 
zien. Binnen enkele maanden na 
het afsterven ontstaan langwerpi-
ge scheuren in de bast, de buiten-
ste schorslaag wordt afgestoten en 
onder de schors is een zwarte laag 
sporen te zien. Bij een 
jonge bast zal deze opbollen door 
de enorme hoeveelheid sporen, 
die eronder zit. Na verloop van 
de tijd barst 
de bast open 
en versprei-
den de spo-
ren zich. Er 
is nog geen 
bestrijdings-
wijze van 
deze ziekte 
bekend.

Risico’s.
Zoals eerder 
vermeld, kan 

de schimmel ook voor mensen 
gevaarlijk zijn. Bij het zagen kun-
nen sporen ingeademd worden, 
die ontstekingsreacties in de 
longblaasjes veroorzaken, waarbij 
de klachten lijken op die van een 
longontsteking.
Gezien de preventieve maatre-
gelen, die bij het zagen van aan-
getaste esdoorns noodzakelijk 
zijn en de eisen bij het transport 
van aangetast hout – zie ook de 
website van Stigas – lijkt het niet 
verstandig dat wij als vereniging 
aangetaste esdoorns gaan snoeien/
zagen. Uiteraard zal de eigenaar 
wel ingelicht moeten worden. 
Verwijderen van de zieke boom/
bomen moet dan door een bedrijf, 

die daar de mogelijkheden voor 
heeft, gedaan kunnen worden.

Bron:www.stigas.nl
Hans van Aartrijk

        Maple Bark stripper’s lung…….

Roetschorsziekte, verkleuring in 
stamhout. Foto: Henry Kuppen 
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Van de Vergadertafel

Verslag van de bestuursvergadering 
van 12 juli

De interessantste punten daaruit:

Overlijden Jan Grimber-
gen
Het overlijden van Jan Grimbergen 
is aan ons voorbij gegaan waardoor 
er niemand van onze vereniging 
aanwezig is geweest bij de uitvaart. 
De reden is dat er niet dagelijks in 
de brievenbus gekeken wordt. Over 
het algemeen komt daar geen inte-
ressante post in.
Het gros is reclame. Daardoor 
hebben we de rouwkaart gemist. 
Dries heeft namens de vereniging 
achteraf een kaart gestuurd. We 
betreuren het dat we niet aanwezig 
zijn geweest bij de uitvaart. 

Vergoeding voor de Kievit
In de vergoeding die wij van Het 
Utrechts Landschap voor de ons 
werk op de Kievit ontvangen is een 
deel voor de Kievit opgenomen. 
Dit omdat hun vrijwilligers ook 
op het uitbreidingsgedeelte wer-
ken. Er wordt bekeken hoe we het 
bedrag in een verhouding verdelen 
die recht doet aan de werkzaam-
heden van beide organisaties. Er is 
overleg gaande hierover en indien 
nodig zullen we het UL vragen om 
bemiddeling. 

Houtverkoop
Omdat er nogal veel leden met 
vakantie zijn wil de voortgang van 
het kloven en verkopen niet vlotten. 
Als dit in dit tempo doorgaat is er 
nog een week of vier werk. 
Bovendien is er door toedoen van 
de laatste storm extra hout aange-
voerd.
(Inmiddels is door een stel hardwer-
kende mensen en complete ploegen 
het kloven afgerond. Met nog onge-
veer 6 kuub op de Buitenplaats is er 
nog één rit te maken om alle voor-
raad afgeleverd te krijgen.) 

De opbrengst is mede door de ver-
hoogde prijzen op recordniveau. 

Het Zomerprogramma
Na de Kievit zou de Joostenlaan 
aan de beurt komen maar omdat de 
gemeente heeft besloten het wegdek 
aan te pakken is dit uitgesteld. 
Omdat Jacqueline de komende 
vrijdagen niet aanwezig kan zijn en 
Dennis op vakantie is zal Tom op 
vrijdag openen en Jan G. de auto 
naar de werkplek rijden. 

Technische zaken
Vastlopende toegangsdeur
Voor de reparatie van de toegangs-
deur is de bouwer van de Buiten-
plaats Peek benaderd. Het vastlo-
pen van die deur wordt veroorzaakt 
doordat de rail waarop hij loopt is 
versleten. Omdat zij bij de bouw de 
installatie destijds uitbesteed heb-
ben aan Matex Deuren heeft Peek 
aan dit bedrijf gevraagd een offerte 
te maken. Dit nadat mensen van 
Peek twee keer zijn komen kijken 
naar de situatie en de maten hebben 
opgenomen. Daarbij is geconsta-
teerd dat er een verreiker meegeno-
men zou moeten om het deel boven 
de sloot te kunnen vervangen. 
Toen de offerte is goedgekeurd en 
de monteurs langs kwamen om de 
boel te vervangen hadden ze geen 
verreiker bij zich. Daarop hebben 
zij een kort stuk vervangen. Bij het 
testen bleek dat dit niet voldoende 
is om de deur weer soepel te laten 
lopen omdat het deel dat boven de 
sloot zit doorzakt waardoor de deur 
aan de grond loopt. Nu is er een 
tweede offerte gemaakt en wachten 
we op onderdelen (de rail) om nog 
een flink stuk te vervangen.  Wordt 
vervolgd dus.

Ferrarimaaier
Nadat we de nieuwe Ferrari-maaier 
in gebruik hadden genomen bleek 
het maaimes dat daar op zat een 
flink nadeel te hebben: er zaten 
geleidingspunten vóór de messen 
die ervoor zorgden dat het maaisel 
naar beneden geduwd werd waar-
door de messen misgrepen. Van 
wat wel afgesneden werd bleef veel 
op de maaibalk liggen waardoor de 
boel erg zwaar werd en sturen erg 

moeilijk was. Bovendien maakte 
dat het pletten van het maaisel nog 
erger.
In overleg met de importeur 
Lozeman is besloten een proef te 
doen met een korter dubbel mes is. 
Die proef was een succes en er is 
besloten de messen te handhaven. 
Daarbij konden we het eerste mes 
en een reservemes inruilen. 
Inmiddels gaat na een gewenning 
het maaien prima.

Teruggekeerde duiven
Na een rustige periode zijn ze weer 
terug: de duiven. We hebben al 
weer verschillende “nesten” gevon-
den. De lampen zijn hun favoriete 
plek om te bivakkeren. Daarom 
heeft Henny deze weer eens wegge-
haald om dit onmogelijk te maken, 
in de hoop dat ze dan weer elders 
gaan bivakkeren. Maar het liefst 
zou hij die vervangen voor een 
praktisch model waar geen ruimte 
is om op te zitten. Maar het schijnt 
dat de Buitenplaats niet meer de 
Buitenplaats is zonder het huidige 
model. Die lampen worden ge-
handhaafd.

Geopperd is o.a. dat we de duiven 
ook kunnen weren door voor de 
grote opening netten te hangen. 
Henny gaf aan dat dit niet mogelijk 
is omdat dan het alarm in de weg 
zit. Netten gaan immers mee met 
de wind en een beweging wordt ge-
constateerd door dat alarm. En het 
alarm verplaatsen betekent dat er 
een hiaat in de beveiliging ontstaat. 
Bovendien wordt de bereikbaarheid 
van het achterterrein lastiger. 
Als het om een fysieke barrière gaat 
is er maar één mogelijkheid zonder 
het alarmprobleem: loods 3 voor-
zien van netten. In dit deel van de 
Buitenplaats vinden we de nesten. 
Deze mogelijkheid wordt nu onder-
zocht en er wordt een kostenplaatje 
gemaakt.

Overlast voor de deur
Bijna elke dag moet er de nodige 
troep opgeruimd worden die ach-
tergelaten wordt door voor de deur 
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gaan. Deze staat gepland voor 
26 augustus. 

50-jarig jubileum mei 2024
Er is een concept-programma 
opgesteld. Zodra deze definitief is 
wordt deze uitgebreid op de website 
vermeld. 
Maar hierbij een korte vermelding:

Donderdag 16 mei is voor oud-
leden
Vrijdag 17 mei is voor genodigden, 
buurtbewoners en leden. 
Zaterdag 18 mei is voor de leden en 
partners
Noteer deze data vast in je agenda. 

De rondvraag leverde geen vragen 
op.

Volgende vergadering 23 augustus.

Tekst: Henny Schut

kant van het buitenterrein geplaatst 
zijn vervangen. Deze blijken niet 
tegen de grote hoeveelheid hout te 
kunnen en er wordt ook nogal eens 
tegen aan gereden waardoor zij 
kapot gaan. Zodra het hout weg is 
gaan we dit aanpakken.

Financiële zaken
Onze reserves groeien. Een teken 
dat we een gezonde vereniging zijn. 
Maar de inflatie is een stuk hoger 
dan de vergoeding die wij krijgen 
op onze spaarrekeningen. De rente 
stijgt weliswaar maar is nog steeds 
maar 1 procent. We kijken wat de 
beste manier is om dit te verhogen 
zodat we ook daaruit betere in-
komsten krijgen. We denken aan 
het aanschaffen van Deposito’s met 
verschillende looptijden. Daarbij 
kijken we ook naar de rente in 
andere Europese landen. Wordt 
vervolgd.

Pizzamiddag
Ondanks onze ervaring van het 
vorige jaar (weinig interesse) willen 
we deze middag toch door laten 

bivakkerende jongelui. Die staan 
daar na zonsondergang illegaal om-
dat het Maximapark dan verboden 
terrein is. Maar ja, de handhaving 
door de Boa’s laat wel wat te wensen 
over. 
We hebben wat zaken besproken 
hoe we dit het beste kunnen tacke-
len. 
O.a een Mosquito ophangen die 
hoogfrequent geluid veroorzaakt 
dat voor jongeren onder de 25 erg 
hinderlijk is. Maar de kosten zijn 
hoog: die investering zou rond de 
1500 euro liggen.
Het schijnt dat vaker klagen meer 
beweging in de Boa’s krijgt. Beslo-
ten is om dit in ieder geval te gaan 
doen: wil je elke keer dat je troep 
aantreft dit melden via 
https://meldingen.utrecht.nl/inci-
dent/beschrijf.
Mocht dit niet afdoende zijn kun-
nen we altijd nog andere maatrege-
len nemen.

Houtopslag
We gaan een deel van de pallets die 
een paar jaar geleden aan de linker

Meer foto’s en films van de Ferrarimaaier vind je door op deze link te klikken.

https://www.icloud.com/sharedalbum/#B0O5Uzl7VrtxB43
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De Boomstam

Mijn naam is Jan Gondelach en ben in juni 1963 gebo-
ren in het ziekenhuis te Utrecht. Ik ben opgegroeid in 
Vleuten als jongste zoon van een tuinders familie.  Ik 
heb 2 zonen en 1 dochter.
Na de Mavo ben ik naar de MEAO gegaan en heb 
een administratieve opleiding gevolgd in Utrecht. De 
mooiste schooltijd voor mij: zoveel lol hebben we daar 
gehad en ook nog in 3 jaar mijn diploma gehaald. Ik 

ben daarna gaan werken bij de toenmalige Gemeente 
Politie Utrecht als burger. Daarna bij een paar accoun-
tantskantoren en uiteindelijk bij Antopia Congres en 
Cultuurcentrum als financieel medewerker. Voor een 
Maatschappelijk Verantwoorde Onderneming heb ik 
mij toen al beziggehouden met duurzaam onderne-
men. Dus, hoe bespaar ik energie, papier en ingrediën-
ten oftewel verlaging voedselverspilling. Dit is iets, dat 
ik graag weer zou willen doen met zo weinig mogelijk 
administratieve taken. Dus, wie een tip heeft voor een 
leuke job: laat het me maar weten. 
Als jochie struinde ik de polders af en heb ik mij altijd 
erg geïnteresseerd voor de natuur. Lopend langs sloten 
keek ik naar de vele snoeken, die doodstil in het water 
lagen op zoek naar een lekker visje en al het moois dat 
voorbijvloog, kroop en fladderde.
Het was dus een logische keuze, dat ik in 1995 de op-

leiding als natuurgids ging doen bij het IVN Vecht en 
Plassengebied. Ik heb bijvoorbeeld gegidst op Nijen-
rode en Gunterstein in Breukelen en vele andere mooie 
plekken in het Veenweidegebied. Het was dus ook een 
logische stap, toen ik mij in januari 2021 aanmeldde 
als vrijwilliger bij Landschapsbeheer. Ik heb hier nog 
geen minuut spijt van gehad; wat een leuke en warme 
club van mensen, die zich inzet voor natuurbeheer in 
de omgeving. Des te groter is de voldoening na een 
dag zagen en knotten of hooien als alles er weer mooi 

uitziet en er even later weer de mooiste planten zoals 
gevlekte rietorchidee tevoorschijn komen. Loop maar 
eens op je gemak door de Buitenhof en geniet van al 
het moois op dit moment.  Een ander voordeel van 
buiten werken is, dat je geen sportschool abonnement 
nodig hebt en dat het goed is voor je koppie. Mensen 
die veel buiten zijn hebben gemiddeld genomen min-
der stress en zijn gezonder dan anderen, dus GROEN 
MOET JE DOEN! 
 Daarnaast volleybal ik nog en hardlopen doe ik 2 keer 
per week.
Volgend jaar is er het 50 jarig bestaan van de club; een 
mooie moment voor wat jongere aanwas, zonder de 
rest te kort te doen.
Groeten,
Jan
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Zomerstorm Poly 

blies een paar weken geleden een dode es aan de 
Kievitkade omver. Ruud kreeg de melding dat de top 
van deze omgevallen boom in een tuin lag. Piet deed 
een duit in het zakje: op een legakker achter zijn huis 
waren twee berken omgegaan. En lange Hans meldde 
dat er aan de Laag Nieuwkoopsebuurtweg hout op ons 
lag te wachten.
Op dinsdag 11 juli vertrok een ploegje van vijf man 
eerst naar Haanwijk om de es over de sloot te trekken. 
Na een kwartiertje trekken en zagen kon men weer de 
wagen in, op naar de volgende klus, naar het hout dat 
lag te wachten. Bepaald geen kinderachtig hout, Tom 

en Jan van Pagee konden gedurende een paar uur nog 
“behapbare” stukken zagen van de enorme stam-
men, die er lagen. Gelukkig was er een shovel, die zeer 
behulpzaam was bij het optillen en op de laadvloer 
leggen. Daarna was het over en sluiten, omdat zelfs 
onze grootste kettingzaag problemen had met een zeer 
dikke es. Op naar de Tol, waar Piet al stond te wach-
ten. De twee berken konden met wat moeite uit het 
water getrokken worden, daarna in stukken gezaagd 
en naar de wagen gebracht.
De zaterdagploeg heeft weer wat te zagen en kloven.

Hans van Aartrijk
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